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Zápis ze 144. jednání Komise pro hodnocení výzkumných organizací 

konaného dne 5. května 2022 od 13.00 hod. Z důvodu vývoje epidemiologické situace jednání 
proběhlo online via aplikace WEBEX.   
 
Jednání se zúčastnili: prof. Ing. Štěpán Jurajda, Ph.D. (předseda), Matěj Bajgar, Dphil. 
prof. Ing. Petr Dvořák, CSc., RNDr. Miloslav Frýzek, prof. PhDr. Pavel Janoušek, CSc., prof. RNDr. 
Ing. František Kocourek, CSc., doc. RNDr. Stanislav Kozubek, DrSc., doc. Ing. Jaroslav Machan, 
CSc., prof. RNDr. Tomáš Polívka, Ph.D., prof. Ing. Bohumír Strnadel, DrSc., prof. MUDr. Josef 
Syka, DrSc., prof. Ing. Michael Šebek DrSc., prof. MUDr. Pavel Ševčík, CSc., doc. RNDr. PhDr. 
Hana Voňková, Ph.D et Ph.D., Mgr. Ing. Kateřina Miholová, Ph.D. (tajemnice KHV), Mgr. Michal 
Nekorjak (host), Ph.D., Mgr. Markéta Avakian (host), Ing. Miroslav Rychtařík (host) 
 
Omluveni: Ing. Karel Vejražka, Ph.D. 
 
Komise byla usnášeníschopná. 
 
Pro jednání Komise byl předem navržen program, podklady pro jednání Komise byly 
rozesílány průběžně e-mailem.  
 
 
Projednávané body: 

1) Zahájení, schválení návrhu programu 

2) Informace z 378. zasedání Rady      [členové Rady ] 

3) Hodnocení účelové podpory      [Š.Jurajda, T.Polívka] 

a) Návrh koncepce zdravotnického výzkumu 

4) Implementace Metodiky 2017+  [Š. Jurajda, T. Polívka, F. Kocourek, K. Miholová] 

a) Informace o aktuálním stavu hodnocení na národní úrovni podle M17+ 

b) Hodnocení v 6. vědní oblasti 

c) Překryv Modulu 1 a 2 

d) Open Access 

e) Další analýzy v Modulu 2 

5) IS VaVaI          [ M. Rychtařík] 

6) Různé 

7) Závěr  

 

Ad 1) Jednání zahájil předseda Komise prof. Jurajda a konstatoval, že Komise je usnášeníschopná. 
Komise schválila program jednání. 

Ad 2) Informaci o 378. zasedání Rady ze dne 25. dubna 2022 podali prof. Jurajda, prof. Polívka 
a doc. Machan. Rada schválila dokument „Principy alokace podpory na dlouhodobý koncepční 
rozvoj (DK RVO) na úroveň výzkumných organizací“. Prof. Jurajda byl následně ministryní pověřen, 
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aby inicioval setkání s poskytovateli, v jejichž rozpočtových kapitolách nebyla identifikována 
odůvodněná korelace mezi výsledky hodnocení a distribucí institucionální podpory na úroveň 
výzkumných organizací. Rada dále projednala informaci o souladu metodik hodnocení výzkumných 
organizací poskytovatelů v segmentu rezortů s Metodikou 2017+. Prof. Jurajda poděkoval členům 
KHV, kteří se na přípravě podíleli, především prof. Kocourkovi. Rada také jednala s MŠMT a AV 
ČR o dlouhodobé finanční udržitelnosti projektu ELI, včetně zapojení zahraničních partnerů. 
Doc. Machan doplnil informaci o podpoře doktorského studia. Na dalším zasedání Rady proběhne 
volba na druhé funkční období těchto členů KHV: F. Kocourek, S. Kozubek, P. Ševčík, M. Šebek, 
T. Polívka. Prof. Polívka bude zároveň navržen jako nový předseda Komise. 

Ad 3) Komise projednala návrh Koncepce zdravotnického výzkumu do roku 2030. KHV schválila 
návrh svého vyjádření,  Komise doporučuje Koncepci schválit ve smyslu připomínek. 

Ad 4a) Dr. Miholová Komisi zpravila o aktuálním stavu hodnocení podle M17+ na národní úrovni. 
Páté kolo hodnocení podle M17+ pokračuje hodnocením v Modulu 1 nástrojem peer review. 
Zároveň dr. Nekorjak připravuje bibliometrické zprávy pro Modul 1 nad databází SCOPUS (OP 
2,4,5,6), i nad Web of Science (OP 1,2,3,4,5,6) doplněné nad rámec bibliometrie o oborové kapacity 
dle afiliace výsledků evidovaných v IS VaVaI / RIV. Zároveň byla Komise informována o pověření 
dr. Miholové zastupováním ředitele Marka (který odešel do důchodu) a souvisejícím omezení 
činnosti Oddělení hodnocení výzkumných organizací.  

Ad 4b) Z hlediska hodnocení má 6. vědní oblast Humanities and the Arts v porovnání s ostatními 
obory některá specifika. Jedná se zejména o větší váhu knižní produkce a menší orientaci 
na mezinárodní výzkumnou komunitu zejména tam, kde se výzkumná činnost týká národního 
prostředí. První opatření respektující specifické publikační zvyklosti humanitních oborů se promítlo 
v Modulu 1 vyhrazením kapacit peer review postupů právě pro tuto vědní oblast a pro aplikovaný 
výzkum. Z hlediska celkového počtu knih se jedná o podchycení 37 % knižní produkce 
v humanitních oborech. Zároveň byla Komisi předložena sada analýz, které mapují současný stav 
a to v těchto aspektech: • měnící se pokrytí časopisů ve WoS pro šestou oborovou skupinu 
včetně porovnání s pokrytím ostatních oborů, • analýza struktury WoS produkce ČR v kontextu 
dalších srovnatelných zemí z hlediska celkového objemu produkce, podílu sborníků a podílu článků 
v lokálních žurnálech, • identifikace relevantních mezinárodních WoS žurnálů pro ČR a její 
překryv s vybranými srovnatelnými zeměmi, • pokrytí národních časopisů ve WoS 
a mezioborové srovnání. V letošním kole hodnocení se souběžně připravují statistiky IS VaVaI 
(RIV), které zmapují objemy a publikační vzorce humanitních oborů (kvantitativní profil daného 
oboru podle typů výsledků, výsledkový profil dané instituce apod.). Komise podklady schválila 
a pověřila OHVO zasláním těchto analýz Asociaci děkanů filosofických fakult.   

Ad 4c) Komise diskutovala míru korelace hodnocení bibliometrizovatelných výsledků v Modulu 1 
a Modulu 2. Cílem analýzy, kterou připravil dr. Nekorjak, je posoudit korelaci mezi hodnocením 
bibliometrizovatelných výsledků Modulem 1 a Modulem 2 v Metodice 17+. Poskytuje datový podklad 
reagující na názor, že hodnocení bibliometrizovatelných výsledků Modulem M1 je nadbytečné, 
neboť je duplicitní. Tento názor se ukázal jako nepodložený jak z důvodů metodických, 
tak z důvodů, které ukazují předložená data. Komise materiál schválila, aby byl odborné veřejnosti 
postoupen k dalšímu komentování. 

Ad 4d) Prof. Polívka Komisi zpravil o projektu NCIP Národní technické knihovny.  Projekt Národní 
centrum pro informační podporu výzkumu, vývoje a inovací (NCIP VaVaI) má za cíl zvyšování 
efektivity národního VaVaI prostřednictvím vybudování nové komplexní platformy ‘One-Stop-Shop 
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for Researchers’, která bude poskytovat služby v oblasti informačních zdrojů a další pokročilé 
asistované a samoobslužné služby podpůrného charakteru. Komise diskutovala o open access. 
Ing. Rychtařík navrhnul svolat pracovní skupinu za účasti MŠMT, NTK, AVČR i GAČR s cílem 
finalizovat materiál, který bude následně předložen Radě. V souvislosti s open access byla 
diskutována problematika MDPI časopisů.  

Ad 4e) Komise projednala další připravované analýzy, které vyplývají z M17+ Příručky. V tomto 
případě je nezbytná spolupráci s Oddělením analýz a koordinace vědy, výzkumu a inovací 
Ing. Filipa, resp. Odborem koordinace VVI a Kabinetem paní ministryně, kteří se zabývají 
financováním VaVaI Komise byla upozorněna na velké množství analytických nástrojů, hodnocení 
vyžaduje schopnost informace agregovat, není možné podklady rozšiřovat nad možnosti 
zpracování ze strany předsedů OP nebo členů KHV (o dalších aktérech VaVaI nemluvě). 

Prof. Jurajda připomněl požadavek ministryně VVI na přehled úspěšných žadatelů o ERC granty 
vč. těch, které navzdory hodnocení „A“ neobdrželi finanční podporu. Prof. Šebek upozornil, velkou 
prestige mívaly i jiné evropské granty. Zároveň je třeba mít na paměti, že někteří držitelé ERC odešli 
do zahraničí. 

Ad 5) Ing. Rychtařík zpravil Komisi o průběhu sběru výsledků. Dále zdůraznil ožehavé téma 
vymazávání výsledků z infomačního systému. KHV diskutovala o nástroji „vedidk“ a dvojí afiliaci 
výsledků. KHV se vrátila k otázce vykazování výsledků velkých výzkumných infrastruktur. Komise 
se přiklonila k přísnější verzi návrhu. Ing. Rychtařík připraví materiál pro Radu. 

Ad 6) Komisi  byl předložen dopis ministra spravedlnosti ministryni VVI ve věci zařazení znalecké 
expertizy mezi výstupy výzkumné činnosti hodnocené podle Metodiky 2017+. Prof. Šebek k tomu 
připravil návrh vyjádření KHV, který Komise projednala a schválila.  

Příští řádné 145. jednání se má konat dne 6. 6. 2022 od 13.00 hod. Podle aktuálního vývoje 
epidemiologické situace proběhne 145. jednání KHV online via aplikaci WEBEX.  
 

V Praze dne 20. května 2022 

 

Zapsala: M. Avakian 

Schválil: Š. Jurajda   

 

   


